
 

Αθήνα, 21.07.2025 

Ερώτηση 

Προς τον Υπουργό Εθνικής Άμυνας 

Θέμα: Δυνατότητες και προοπτικές από το κλείσιμο στρατοπέδων – Απόδοση δημόσιου 

χώρου στις τοπικές κοινωνίες ή επενδυτικό Real Estate; 

Όπως πρόσφατα ανακοινώθηκε από το Υπουργείο Εθνικής Άμυνας, δρομολογείται το κλείσιμο 

137 στρατοπέδων σε όλη τη χώρα, με στόχο ο συνολικός αριθμός να φτάσει τα 250. Πρόκειται 

για μια εξέλιξη που αν συνοδευτεί από ένα δημοκρατικό, κοινωνικά ωφέλιμο και 

περιβαλλοντικά υπεύθυνο σχέδιο, μπορεί να δημιουργήσει ιστορικές δυνατότητες για τις 

τοπικές κοινωνίες. Μεγάλες εκτάσεις γης, συχνά εντός ή στα όρια του αστικού ιστού, μπορούν 

να μετατραπούν σε κοινόχρηστους χώρους πρασίνου, σε υποδομές πολιτισμού, υγείας, 

εκπαίδευσης, αθλητισμού, σε δομές κοινωνικής φροντίδας ή φοιτητικής στέγης, όπως 

επιτάσσει το δημόσιο συμφέρον. 

Ωστόσο, όπως προκύπτει από δημοσιεύματα και πληροφορίες, ο προσανατολισμός της 

κυβέρνησης φαίνεται να κινείται προς την πολεοδόμηση, την οικοπεδοποίηση και την 

εκποίηση μέρους αυτών των εκτάσεων, σε εφαρμογή ενός σχεδίου real estate του ελληνικού 

Δημοσίου – εξέλιξη που έρχεται σε αντίθεση με την έννοια του δημοσίου αγαθού και της 

βιώσιμης χωρικής και κοινωνικής ανάπτυξης. 

Ενδεικτικά παραδείγματα από τις πόλεις των Γιαννιτσών και του Ναυπλίου αποδεικνύουν πόσο 

αναγκαίο είναι να περιέλθουν οι εκτάσεις αυτές στους οικείους Δήμους: στα Γιαννιτσά, όπου 

η αναλογία πρασίνου ανά κάτοικο είναι κάτω από 2,1 τ.μ., δύο εγκαταλελειμμένα στρατόπεδα 

συνολικής έκτασης 302 στρεμμάτων μπορούν να δώσουν ανάσα σε μια πόλη που πνίγεται. Στο 

Ναύπλιο, στρατόπεδο 160 στρεμμάτων με σύγχρονα και παραδοσιακά κτίρια μπορεί να 

στεγάσει δημοτικές και πανεπιστημιακές λειτουργίες, σχολικές υποδομές και πολιτιστικούς 

χώρους, σε μια πόλη που στενάζει από έλλειψη δημόσιων κτηρίων και προσιτής στέγης. 
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Επειδή οι εν λόγω εκτάσεις ανήκαν στο Δημόσιο, αποκτήθηκαν με δημόσιους πόρους ή 

διατέθηκαν για στρατιωτική χρήση βάσει δημόσιας απαλλοτρίωσης, 

Επειδή μετά την παύση της στρατιωτικής χρήσης τους δεν νοείται η μετατροπή τους σε 

επενδυτικό απόθεμα προς πώληση, αλλά επιβάλλεται να αποδοθούν στους πολίτες, 

Επειδή η κλιματική κρίση και η κρίση στέγης καθιστούν την κοινωνική αναπνοή μέσα στις 

πόλεις υπαρξιακή ανάγκη και όχι πολυτέλεια, 

 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

 

● Ποια είναι η στρατηγική του Υπουργείου Άμυνας και της κυβέρνησης για την 

αξιοποίηση των εκτάσεων και κτιρίων των παλιών στρατοπέδων; Περιλαμβάνει τη 

δυνατότητα παραχώρησής τους στους οικείους Δήμους ή Περιφέρειες για κοινωνικές 

χρήσεις; 

● Ποια είναι η στάση του Υπουργείου απέναντι στα αιτήματα Δήμων όπως ο Δήμος 

Πέλλας και ο Δήμος Ναυπλιέων, που ζητούν την πλήρη απόδοση των 

εγκαταλελειμμένων στρατοπέδων στις κοινότητες για κοινωφελείς σκοπούς; 
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